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    PROTOKÓŁ  Nr XII/15 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  07 sierpnia  2015 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 9 radnych) i otworzył obrady XII sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
  
1) Gajda Wiesława 
2) Krawczyk Ilona 
3) Leszcz Waldemar 
4) Mutwil Artur 
5) Siudy Krystian 
6) Słomiński Tomasz 
7) Sygnowski Zygmunt 
8) Szymczak Piotr 
9) Wdowiak Mirosław 
 
Nieobecni: 
Burnat Krystyna 
Jakubowicz Mieczysław 
Jung Alina 
Lesiak Edward 
Przynoga Franciszek 
Żołnowska Maria 
 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM 
3) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
4) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
5) Małgorzata Hajdas-Grzesik – Pomoc Administracyjna w UM 
6) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
7) Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej 
8) Marcin Wójcik – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej.   
2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  
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3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2015 roku – 
referuje Skarbnik Gminy  

2) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego – referuje Skarbnik Gminy 

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy  
 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 
Do przedstawionego porządku obrad Pan Burmistrz zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2015 
roku, gdyż nie ma takiej potrzeby, żeby taka uchwała była podejmowana. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej –  ta propozycja była omawiana na 
posiedzeniu komisji, także wszyscy Państwo jesteście zapoznani z uzasadnieniem. 

Głosowanie wniosku: 
w głosowaniu uczestniczyło 9 radnych.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 9 radnych, porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 30.06.2015  r. do dnia 07.08.2015 r. : 

 przeprowadzono postępowanie przetargowe i wybrano wykonawcę prac związanych z 
remontem dróg gminnych w ramach tzw. „Schetynówek” , 

 przeprowadzono rozeznanie cenowe i wybrano inspektora nadzoru dla zadania jw., 

 zakończono prace projektowe i uzyskano pozwolenie na budowę na przebudowę ul. 
Młyńskiej w Iłowej, 

 zamontowano pierwszą w Iłowej lampę solarną przy ul. Żaków,  

 zlecono opracowanie projektów zmiany stałej organizacji ruchu na drogach 
przebudowywanych w ramach tzw. „Schetynówek”, 

 po otrzymaniu harmonogramu prac od wykonawcy remontu dróg, zostanie on przesłany 
sołtysom z prośbą o sprawdzenie czy zaproponowane terminy realizacji nie kolidują np. z 
jakimś festynem lub inną imprezą w rejonie przebudowywanej drogi, 

 zakończono prace związane z budową boiska do piłki plażowej przy ul. Piaskowej, 

 zlecono opracowanie koncepcji  programowo – technicznej dla zbiornika retencyjnego przy 
ul. Młyńskiej w Iłowej, 

 zakończono prace projektowe i otrzymano pozwolenie na budowę na remont świetlicy w 
Jankowej Żagańskiej, 

 przydzielono 2 lokale z mieszkaniowego zasobu gminy, 

 przedłużono jedną umowę na najem lokalu socjalnego, 

 udzielono zgody na zamianę mieszkań z mieszkaniowego zasobu gminy, 

 wydano 3 zezwolenia na jednorazową sprzedaż napojów alkoholowych, 

 wydano jedno zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych, 
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 nadano 2 numery porządkowe, 

 wydano 5 decyzji o ustaleniu warunków zabudowy. Jedna z nich dotyczy bardzo ważnego 
miejsca na terenie naszego miasta, gdyż dotyczy  całej infrastruktury ZTT „Eskord”. Na 
wniosek firmy „Agata” Sp. z o.o. taką decyzję wydaliśmy, m.in. ta decyzja obejmuje taki 
zakres jak budowa sześciu budynków produkcyjno – magazynowych, budowa budynku 
handlowego o powierzchni sprzedaży 2000m

2
, rozbudowa biurowca, budowa infrastruktury 

technicznej. Mam do tego załączoną mapę gdybyście Państwo chcieli zobaczyć w jaki 
sposób właściciel nieruchomości zamierza podzielić nieruchomość to jest oczywiście dla 
Państwa do wglądu, o tyle to jest istotne, że rzeczywiście w sprawie „Eskordu” coś się 
ruszyło, właściciel prawdopodobnie ma pomysł na to w jaki sposób zagospodarować tą 
nieruchomość, 

 ponadto w okresie sprawozdawczym wydałem 3 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji 
celu publicznego, z czego jedna decyzja dla Gminy Iłowa na rozbudowę kanalizacji 
deszczowej na dz. 627, 625/2,626/5 626/11, 626/12, 626/13 przy ul. Piaskowej w Iłowej, 

 wszcząłem postępowania administracyjne w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach, dla przedsięwzięć polegających na : 
-  budowie obiektów inwentarskich do hodowli drobiu w m. Konin Żagański (inwestor 
Krzysztof Bińczak) 
- budowie stacji paliw płynnych etap dla samochodów osobowych i ciężarowych na dz. Nr 
1/11 w m. Czyżówek (inwestor Wojciech Gozdawa Dydyński i Krzysztof Grzybowski), 

 30 lipca br. spotkałem się w Urzędzie z przedstawicielami Wspólnot Mieszkaniowych  
55,57 i 59 oraz 67,69 i 71 z osiedla Czyżówek w celu wyjaśnienia kwestii dzierżawy gruntu 
pod pojemniki na odpady komunalne. W dniu 6 sierpnia pracownik Urzędu spotkał się w 
terenie z przedstawicielami tych Wspólnot i ustalono na miejscu miejsce i powierzchnię 
planowanej dzierżawy gruntu, 

 w dniu 7 lipca br. wpłynęła odpowiedź z Agencji Nieruchomości Rolnych na nasze pismo 
dot. przejęcia przez Gminę Iłowa dwóch działek w m. Czerna: nr 395/1  parking na potrzeby 
świetlicy wiejskiej i 395/3 pod przepompownię ścieków. Opinia Agencji w stosunku do 
działki nr 395/3 jest pozytywna , natomiast w stosunku do działki nr 395/1 jest negatywna 
(brak możliwości nieodpłatnego przekazania na podstawie ustawy o gospodarowaniu 
nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa z przeznaczeniem pod parking). To działanie 
miało związek z wnioskiem Rady Sołeckiej oraz Sołtysa wsi Czerna, 

 zleciłem wykonanie podziałów geodezyjnych związanych z poszerzeniem pasa drogowego 
drogi gminnej w Iłowej nr 101132F – działka 1135 oraz  działek w Jankowej Żagańskiej   nr 
359/11 i działki nr 359/33 w celu uregulowania dojazdu do budynku nr 54, 

 w związku z opracowywanym projektem kanalizacji burzowej (przy garażach przy ul. 
Piaskowej) odprowadzającej wody deszczowe z dróg gminnych ul. Leśnej, ul. Piaskowej, 
ul. Zaułka Rybackiego i ul. Poniatowskiego wydałem opinię w tej sprawie dla Biura 
Projektowego sporządzającego projekt, 

 w dniu 9 lipca podpisałem umowy notarialne dot. sprzedaży ułamkowej części gruntu ozn. 
działkami nr 626/8, 626/10 i 626/12 położonego w m. Iłowa ul. Piaskowa wraz z 
nieodpłatnym przeniesieniem prawa własności garaży - boks nr 60 oraz sprzedaży działki nr 
84/1w Czernej , której nabywca został wyłoniony w wyniku przetargu ustnego 
nieograniczonego, 

 podejmując zarządzenie przeznaczyłem do sprzedaży w drodze przetargów ustnych 
nieograniczonych działki nr 338/10 338/12 w Szczepanowie, 86/3 i 86/4 w Czernej oraz w 
drodze przetargu ustnego ograniczonego działkę nr 501 w Czernej, 

 obniżając ceny wywoławcze ogłosiłem na dzień 28 sierpnia II przetargi ustne 
nieograniczone na sprzedaż działek nr 84/2, 84/3 i 84/4 w Czernej oraz na sprzedaż działki 
nr 689 w Koninie Żagańskim, 

 w związku z zatwierdzeniem nowych stałych organizacji ruchu na drogach gminnych w m. 
Iłowa w ciągach ulic Syrokomli i Sportowej, Kościuszki, Placu Wolności,1.Maja, 3.Maja 
oraz ul. Żeromskiego (do ul. Młyńskiej) zamówione zostały znaki drogowe,  
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 na wcześniejszą prośbę Zarząd Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze wymienił znaki 
drogowe w pasach dróg wojewódzkich w m. Iłowa przy ul. Borowskiej znak D15 
(przystanek autobusowy) oraz przy ul. Kolejowej znak D18 (wjazd na parking) z powodu 
ich nieczytelności, 

 w dniu 6 lipca przy udziale przedstawicieli Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze 
odbyło się spotkanie w sprawie  zastoiska na skrzyżowaniu ul. Żagańskiej i Sportowej, 
naprawy skrzyżowania DW 300 z drogą gminną w m. Borowe oraz o zebranie pobocza na 
zakręcie w m. Borowe (prawa strona DW 300 w kierunku m. Gozdnica). Po tym spotkaniu 
do urzędu wpłynęła informacja, że prace w w/w zakresie zostaną wykonane do 31 sierpnia 
br. W tym piśmie nie było tej informacji, ale również do dnia 31 sierpnia br. Zarząd Dróg 
Wojewódzkich zdecydował się na wykonanie chodnika przy ul. Borowskiej do małej szkoły 
klas 1-3 za tym żółtym ogrodzeniem zaraz po przejściu dla pieszych w tamtym miejscu nie 
było chodnika, była tylko taka wydeptana ścieżka, 

 wydałem pozytywne opinie w sprawie tymczasowych organizacji ruchu i zabezpieczenia 
robót na czas budowy przyłącza gazowego do budynku mieszkalnego na działce 276/7 w 
granicach działki nr 276/15 w m. Iłowa ul. Poniatowskiego oraz na czas budowy gazociągu 
niskiego ciśnienia wraz z przyłączem gazowym do budynku mieszkalnego na działce 869/5 
w m. Iłowa, 

 Pan Sołtys Konina Żagańskiego poprosił o montaż barierek ochronnych w ciągach dróg 
gminnych w m. Konin Żagański w bliskim sąsiedztwie budynku nr 85 oraz budynku nr 147. 
Po otrzymaniu oferty na wykonanie barierek zdecydowałem w uzgodnieniu z Panem 
Sołtysem, że najpierw zostanie zamontowana barierka w sąsiedztwie budynku nr 85, a w 
późniejszym terminie przy budynku nr 147, 

 w związku z koniecznością usunięcia awarii nawiertki instalacji wodociągowej w pasie 
drogowym ul. Blacharskiej w Iłowej – nr drogi 101126F wydałem zezwolenie na zajęcie 
pasa drogowego, 

 w związku z remontami zjazdów do działek nr 1119/6 i 1119/3 i remontem pobocza na 
długości granicy tych działek wydałem zezwolenie na zajęcie pasa drogowego drogi 
gminnej m. Iłowa, ul. Żeromskiego działka drogi nr 807/1 – nr drogi 101125F, 

 uzgodniłem lokalizację na czas nieokreślony oraz projekt budowlany zjazdu 
indywidualnego z drogi gminnej nr 101104F (działka ewidencyjna nr 1051) –  na działkę nr 
ewidencyjny 938/3  w Iłowej ul. Drzymały, 

 uzgodniłem lokalizację projektowanej trasy przyłącza energetycznego dla zasilania domu 
jednorodzinnego w m. Iłowa ul. Traugutta na działce nr 1182/3 - w pasie drogowym drogi 
gminnej stanowiącej własność Gminy Iłowa - działka nr ewid. 1183 – nr drogi 101122F, 

 uzgodniłem lokalizację projektowanej rozbudowy budynku remizy strażackiej OSP w m. 
Borowe, 

 zgodnie z zamówieniem dostarczone zostały znaki z numeracją budynków do m. Żaganiec 
(w związku z wcześniejszym wnioskiem Pani Sołtys Żagańca) oraz tabliczka kierunkowa do 
Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Tabliczki z numeracją budynków 
zostaną zamontowane kosztem i staraniem Sołectwa Żaganiec , natomiast tabliczka 
kierunkowa do „PSZOK-u” została już zamontowana, 

 podpisałem umowę z ZGKiM w Iłowej na remont dróg gruntowych na terenie miasta i 
gminy. Prace te zostały już wykonane, 

 podpisałem umowę na remont drogi gruntowej pomiędzy Iłową a Klikowem, mowa tu o 
przedłużeniu ul. Żeromskiego w kierunku Klikowa. W tej chwili po ulewnych deszczach ta 
droga jest nieprzejezdna chociażby rowerem, a mieszkańcy Klikowa bardzo często z tej 
drogi korzystają i na ich wniosek ta droga zostanie utwardzona, koszt realizacji tego zadania 
to kwota 2000zł, 
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 w dniu 5 sierpnia spotkałem się w Urzędzie z Panem Grędzickim z Czernej w sprawie 
ustalenia wstępnych warunków zamiany działek w celu zmiany przebiegu drogi gminnej w 
Czernej. To jest związane z tym, że zrezygnowaliśmy w ramach tegorocznego zadania 
przebudowy dróg lokalnych z tego zadania w tamtym miejscu dlatego, że ta droga 
przebiegała by mniej więcej przez środek podwórka właściciela dwóch działek, które 
sąsiadują bezpośrednio z tą drogą. W tej chwili opracowujemy koncepcję zamiany działki 
gminnej z działką na której obecnie znajduje się wyjeżdżona droga we wsi Czerna, żeby ta 
droga wyjeżdżona stała się naszą musimy dokonać odpowiednich podziałów geodezyjnych i 
być może jeszcze do końca września będziemy w stanie złożyć wniosek na realizację 
zadania w przyszłym roku.  

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny.  

Ad. II pkt 2  
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny 
1) Zwracam się prośbą o możliwość rozważenia postawienia znaków drogowych C-13, C-16 –  

to jest ruch pieszy plus ruch rowerowy wzdłuż ulicy Żagańskiej i ewentualnie ulica 
Kolejowa, Borowska. Czy istniałaby taka możliwość, aby dopuścić ruch pieszo – rowerowy 
przy tych ulicach. 

2) Możliwość postawienia znaku D-40 – to jest strefa zamieszkania, chodzi mi o okolice 
osiedla Chrobrego, wzdłuż Przedszkola, ulicy Piaskowej przy „Orliku”. 

Pan Krystian Siudy – Radny 
1) Mam zapytanie, czy już został sporządzony wniosek w sprawie, którą wcześniej poruszałem 

do Zarządu Dróg Wojewódzkich o podjęcie  czynności w kierunku wymiany znaków 
przejścia dla pieszych na znaki z zastosowaniem tzw. folii fluorescencyjnej.  

2) Wnioskuję o zaplanowanie w budżecie przyszłorocznym środków na konserwację placów 
zabaw, gdyż one według mojej wiedzy są jakby na bieżąco naprawiane, natomiast to drewno 
bez konserwacji długo nie posłuży naszym pociechom. 

3) Wyznaczenie i podział geodezyjny dróg na terenie osiedla Czyżówek  i wciągnięcie ich do 
zasobu gminy. Być może w przyszłym roku znajdą się środki, żeby w ramach 
„Schetynówek” te drogi zrobić. 

Pan Piotr Szymczak – Radny 
1) W związku z ostatnimi wichurami jest prośba od mieszkańców Szczepanowa, Wilkowisk, 

Czernej, żeby przy okazji spotkania z Energetyką poruszyć sprawę inwentaryzacji tych linii, 
które są blisko drzew i są w stanie trochę gorszym, bo żadnych takich działań 
zapobiegawczych nie ma. 

2) Na wniosek mieszkańców Szczepanowa jest prośba o inwentaryzację w przypadku dróg 
lokalnych –  chodzi o drogę lokalną między Szczepanowem a Koninem, jest takie jedno 
miejsce blisko Szczepanowa, gdzie drzewo jest pochylone w stronę drogi, mieszkańcy są 
zainteresowani jak można to drzewo usunąć. Ja to na mapie przygotuję i przedstawię ten 
konkretny przypadek. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 
Mam prośbę mieszkańców wsi Borowe bloku 18-rodzinnego, czy byłaby możliwość zrobienia w 
tym miejscu przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 300, gdyż to jest bardzo ruchliwa 
droga i stanowi duże niebezpieczeństwo dla pieszych. 
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Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że projekt tej uchwały jest 
przedłożony w związku z wnioskami Powiatu Żagańskiego w sprawie pomocy finansowej  mający 
na celu dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Odnowa nawierzchni bitumicznej 
drogi powiatowej 1082F od km 8 + 726 do km 10 + 896 relacji Iłowa – Czyżówek”. Powiat 
wnioskował o kwotę 200 tysięcy złotych, taka kwota jest wpisana w uchwale. Jest też zastrzeżenie 
wpisane, że środki finansowe, o których mowa w ust. 1 nie przekroczą 25% kosztów zadania 
inwestycyjnego, o którym mowa w § 1 poniesionych w 2015 roku przez Powiat Żagański. Jest ten 
zapis zrobiony dlatego, gdyż Powiat jest jeszcze przed przetargiem i nie wiemy jaką kwotą zamknie 
się przetarg. Jeżeli przetarg zamknie się kwota mniejszą to będziemy mieli podstawę do dania 
mniejszej pomocy. Natomiast jeżeli zamknie się kwotą większą to niestety damy tylko 200 tysięcy 
złotych.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 9 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że konsekwencją podjętej 
wcześniej uchwały jest zmiana w uchwale budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa polegająca na 
przesunięciu środków w ramach wydatków majątkowych z naszego zadania jakim jest zadanie  pn. 
„Kompleksowy program poprawy bezpieczeństwa na drogach gminnych przez przebudowę 
nawierzchni i montaż urządzeń poprawiających bezpieczeństwo – etap III w miejscowościach : 
Czerna, Klików, Czyżówek, Szczepanów, Konin Żagański, Borowe, Kowalice, Wilkowisko, 
Żaganiec, Jankowa Żagańska, Iłowa, pokrywa  wprowadzenie do budżetu planu wydatków  w 
dziale 600 rozdział 60014 § 6300 w kwocie 200.000 zł jako dotacji celowej z przeznaczeniem na 
pomoc finansową dla Powiatu Żagańskiego, która  dotyczy  zadania inwestycyjnego pn.  „Odnowa 
nawierzchni bitumicznej drogi powiatowej nr 1082F od km 8+726 do km10+896 relacji Iłowa 
Żagańska- Czyżówek.  
Ponadto zostaje zwiększony plan dochodów o kwotę 7.000 zł w dziale 758 rozdział 75801 § 2920 z 
tytułu subwencji oświatowej zwiększonej pismem Ministra Finansów znak: ST5.4750.216.15.5g z 
dnia 09 lipca 2015r. z przeznaczeniem na dofinansowanie w zakresie doposażenia stołówki 
szkolnej, w związku z tym zostaje zwiększony plan wydatków w dziale 801 rozdział 80148 §4210 
również o kwotę 7.000 zł. 
Zostaje zwiększony plan dochodów z tytułu darowizn o kwotę 950 zł (dział 921 rozdział 92105 § 
0960) z przeznaczeniem dla Sołectwa Jankowa kwoty 300zł  i dla Sołectwa Żaganiec kwoty 650 zł, 
któremu towarzyszy zwiększenie planu wydatków na ogólną kwotę 950 zł w dziale 921 rozdział 
92105 §§4190 4210.  
Zarówno plan dochodów i jak plan wydatków zostają zwiększone o kwotę 7.950zł. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 9 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 9 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
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Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o wniosek radnego Waldemara Leszcza w 
sprawie znaków drogowych dot. chodników przy drogach wojewódzkich już wielokrotnie Państwa 
informowałem, że nie możemy takich znaków postawić, musimy mieć oficjalną zgodę zarządcy 
drogi. Wystąpiliśmy z takim wnioskiem na początku roku i jeszcze nie otrzymaliśmy ani 
odpowiedzi przy okazji zapytania dot. ulicy Traugutta, ale to prawdopodobnie związane jest z tym, 
że droga jeszcze ostatecznie nie została odebrana przez zarządcę, podobnie w przypadku 
kontynuacji drogi wojewódzkiej przy ulicy Żagańskiej i Kolejowej. Czekamy cały czas na 
odpowiedź. 

Jeśli chodzi o strefę zamieszkania to jest wniosek jak najbardziej zasadny, jeżeli tylko będą środki 
budżecie to zrealizujemy to jeszcze w tym roku, jeżeli nie to zabezpieczymy te środki na rok 
przyszły. 

Odnośnie zapytania podobnej treści radnego Krystiana Siudy to  wniosek o informacji o przejściach 
drogowych i obecności dzieci w okolicach drogi, o fluorescencyjne naklejki do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich został skierowany. 

Jeśli chodzi o konserwację placów zabaw takie zadanie nie było nigdy realizowane. W tym roku nie 
sądzę, aby te środki się znalazły w budżecie. Natomiast zgodnie z Pana sugestią myślę, że będziemy 
musieli środki zabezpieczyć. Konserwacja tych placów zabaw może być o wiele kosztowana niż 10 
tysięcy złotych, gdyż tych placów jest więcej niż 10, a każdy w tym samym zakresie wymaga tej 
konserwacji. 

Podział geodezyjny – jak najbardziej wniosek jest zasadny, bo stan nawierzchni po której poruszają 
się mieszkańcy osiedla Czyżówek wspomnianej przez Pana radnego pozostawia wiele do życzenia. 
Rzeczywiście gdybyśmy wydzielili tą część działki z przeznaczeniem na drogę to łatwiej byłoby 
uzyskać dofinansowanie i zrealizować taką inwestycję. Natomiast to na pewno nie uda się zrobić 
teraz do końca września, sam podział geodezyjny to jest kilka tygodni, także myślę, że dopiero w 
przyszłym roku.  

Jeśli chodzi o inwentaryzację linii energetycznych na ten temat już rozmawialiśmy kilka razy, ja też 
informowałem Państwa, że takich wstępnych oględzin (zresztą na wniosek również radnego 
Waldemara Leszcza) tych miejsc, w których bezpośrednio drzewa zagrażają liniom energetycznym 
zostały takie oględziny i inwentaryzacja przeprowadzone na terenie miasta Iłowa. Z informacji, 
które uzyskaliśmy od Enea Operatora również takie działania będą podejmowali na terenie całej 
gminy. Natomiast gmina jest tak rozległa, że trudno w tej chwili przewidzieć kiedy to nastąpi w 
okolicach wsi Wilkowisko. Nie mniej będziemy podejmowali działania, żeby taką inwentaryzację 
przeprowadzono jeszcze do końca tego roku na terenie całej gminy. Nie wiem, czy to jest fizycznie 
możliwe do zrobienia. Mamy też umówione spotkanie z Nadleśnictwami w miesiącu wrześniu i 
również ten temat będziemy poruszali na tym spotkaniu. Być może uda nam się jeszcze zaprosić na 
to spotkanie przedstawiciela Energetyki. 

Jeśli chodzi o to drzewo zlokalizowane przy drodze powiatowej pomiędzy Szczepanowem a 
Koninem bardzo proszę o sprecyzowanie tego miejsca. Chyba, że to się tak rzuca w oczy, że będzie 
od razu widoczne po przejechaniu tamtą drogą.  

Odnośnie przejścia dla pieszych w Borowem to kolejny zasadny wniosek, jak najbardziej w tamtym 
miejscu przejście jest potrzebne przede wszystkim dlatego, że mieszkańcy korzystają z tej drogi i 
muszą przejść na drugą stronę chociażby po to, żeby zrobić zakupy w sklepie. Wczoraj rano 
wspólnie z radnym Zygmuntem Sygnowskim i Sołtysem wsi Borowe Wojciechem Kowalem oraz 
przedstawicielem Firmy „Intra” SA mieliśmy wstępne oględziny w miejscowości Borowe w 
sprawie usytuowania bezpośrednio w pasie drogowym chodnika, czy też możliwości 
zlokalizowania chodnika. Wniosków jest kilka, Pan Zygmunt Sygnowski jest pesymistą, ja jestem 
optymistą, że uda się rozwiązanie znaleźć, bo rzeczywiście te drugie oględziny pokazały, że jest 
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szansa, żeby ten chodnik zrealizować bezpośrednio przy drodze wojewódzkiej z drugiej strony – od 
strony zewnętrznej tego niebezpiecznego skrzyżowania, czy niebezpiecznego zakrętu, a to będzie 
wymagało wykupu prywatnej działki i zlokalizowania tam chodnika. Rozmowy podejmiemy. 
Zobowiązał się również takie rozmowy z mieszkańcem Borowego, którego działka bezpośrednio 
przylega do pasa drogowego przeprowadzić Pan Roman Tymczyszyn. Myślę, że wspólnymi siłami 
dojdziemy do porozumienia. Przypomnę tylko Państwu ten fakt, że Zarząd Dróg Wojewódzkich na 
nasz wniosek odpowiedział nam na propozycję związaną z budową chodnika w Borowem, że 
owszem zadanie może być przez nich uwzględnione do realizacji w przyszłym roku i następnym 
pod warunkiem, że Gmina w 50% sfinansuje powstanie dokumentacji budowy tego chodnika oraz 
w 50% dofinansuje budowę tego chodnika. Takie jest oficjalne stanowisko przedstawione na piśmie 
przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Wielu z nas łudziło się, że być może przy okazji remontu drogi 
Nr 300 przez miejscowość Borowe Zarząd Dróg Wojewódzkich taki chodnik będzie w stanie 
wybudować, ale o remoncie póki co musimy zapomnieć, ponieważ nie jest on w żadnym terminie 
planowany przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Natomiast remont jest planowany w przypadku 
drogi Nr 296 od węzła autostrady do skrzyżowania z ulicą Sportową w przyszłym roku. Ja 
otrzymałem wszystkie niezbędne projekty do uzgodnień z Zarządu Dróg Wojewódzkich myślę, że 
na następnej sesji będę mógł się z Państwem tymi projektami podzielić, może ktoś z Państwa 
będzie miał uwagi do tych projektów myślę, że jest jeszcze czas, żeby zareagować. Zarząd Dróg 
Wojewódzkich chce realizować inwestycję od początku wiosny przyszłego roku. Koszt budowy 
ponad 2,5 km odcinka drogi przy ulicy Żagańskiej tak jak wcześniej wspomniałem od węzła 
autostrady w kierunku centrum miasta do skrzyżowania z ulicą Sportową to jest około 10 milionów 
złotych. Chodniki są bardzo istotne dla tej drogi, chodniki zlokalizowane są również od samego 
węzła autostrady aż do skrzyżowania z ulicą Sportową. Także bardzo ważna informacja i myślę, że 
też bardzo dobra informacja, pod warunkiem, że Zarząd Dróg Wojewódzkich otrzyma finansowanie 
na tą budowę i remont drogi. Zarząd Dróg Wojewódzkich ponieważ jest jednym z większych 
beneficjentów środków w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, ma duże doświadczenie 
w pozyskiwaniu środków unijnych i mam nadzieję, że to doświadczenie zaprocentuje i takie 
dofinansowanie otrzymają, ponieważ dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego 
dedykowane też  jest m.in. drogom wojewódzkim. Jestem optymistą, oni są gotowi, mają 
pozwolenie na budowę i chcą to zadanie realizować. Jeśli chodzi o pozostały odcinek ulicy 
Żagańskiej od skrzyżowania z ulicą Sportową do połączenia z ulicą Kolejową, miejsca w którym w 
tej chwili zakończyła się inwestycja na Placu Wolności, na tą inwestycję Zarząd Dróg 
Wojewódzkich projektu nie ma, ale chce tą inwestycję realizować w ramach remontu z 
ewentualnych oszczędności poprzetagowych z zadań realizowanych w przyszłym roku w ramach 
projektów, które posiadają. Wtedy ten remont mógłby być przeprowadzony w roku 2017 tj. około 
500 metrów od skrzyżowania z ulicą Sportową do Placu Wolności. Czyli w przyszłym roku chcą 
realizować do ulicy Sportowej od węzła autostrady, a w roku 2017 dalszą część do centrum miasta. 

Pan Krystian Siudy – Radny 
Czy Burmistrz ma może informację o terminie wykonania tego chodnika przy szkole 1-3? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, dwa dni temu rozmawialiśmy telefonicznie z 
przedstawicielem Zarządu Dróg Wojewódzkich z Oddziału w Żaganiu potwierdził, że do końca 
sierpnia br. ten chodnik zostanie zrealizowany. Ponieważ została im kostka brukowa z rozbiórki 
przy ulicy Kolejowej, z tej kostki chcą wykonać ten chodnik przy ulicy Borowskiej. Robią to we 
własnym zakresie z własnych źródeł finansują tą małą, ale jakże ważną inwestycję.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – w tym punkcie chciałbym Państwa 
zapoznać z pismem, które dotarło do nas z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w 
sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Iłowej 
dotacji w wysokości 220 000,00 zł przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. Iłowa, kościół 
p.w. Chrystusa Króla: remont dachu (więźba i pokrycie) – etap I. Dofinansowanie to jest 
realizowane w ramach Programu Dziedzictwo kulturowe, Priorytet 1 Ochrona zabytków. 

 



9 
 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – rzeczywiście nasza Parafia złożyła ten wniosek w roku 
ubiegłym. Ja również w jakiś sposób starałem się wpłynąć na decyzję Pani Minister, również 
pisaliśmy pismo w tej sprawie do Pani Minister z prośbą o wsparcie, prosiłem również naszych 
parlamentarzystów o pomoc na rzecz tego dofinansowania. W tej chwili to dofinansowanie, które 
Ministerstwo przekazało Parafii pozwoli na realizacje w ½ zadania.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę teraz Pana Burmistrza o 
kilka słów wyjaśnienia odnośnie uchwały, którą podjęliśmy na ostatniej sesji, a z którą są 
częściowo kłopoty. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, materia jest trochę skomplikowana,  każdy z Państwa 
będzie mógł się zapoznać z treścią rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Lubuskiego. Chodzi 
oczywiście o uchwałę w sprawie umorzeń i rozłożenia na raty płatności dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej. Co do idei, która przyświecała autorowi rozstrzygnięcia 
podejrzewam, że kancelarii prawnej, którą bezpośrednio zatrudnia Urząd Wojewódzki, czy też 
angażuje było to, że treść uchwały nie była konsultowana z Urzędem Ochrony Konkurencji i 
Konsumentów w kontekście pomocy publicznej udzielonej osobom prawnym. To jest główny 
zarzut tego rozstrzygnięcia, osobom prawnym czyli po prostu firmom. Na tę chwilę osoby fizyczne 
składają wnioski i są te wnioski rozpatrywane i temu nie przeszkadza treść tego rozstrzygnięcia 
nadzorczego. Za chwilę Pan Kierownik ZGKiM powie ile tych wniosków już rzeczywiście 
wpłynęło i jak się przedstawiają te proporcje, czy do 2 200 Euro i powyżej, w ostatnim miesiącu 
tych wniosków było bardzo dużo. Tak jak wspomniałem te konsultacje z Urzędem Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów według Organu Nadzorczego były w przypadku tej uchwały 
konieczne, gdyż uchwała nosi znamiona tzw. Programu. Ponieważ myśmy próbowali 
korespondencyjnie z Urzędem Wojewódzkim dyskutować, że nasza uchwała nie nosi znamion 
Programu Pomocy, natomiast Urząd Wojewódzki uznał jednak, że takie znamiona posiada. W 
związku z tym wymagana jest w tej sprawie konsultacja z Urzędem Ochrony Konkurencji i 
Konsumentów. Ponadto w rozstrzygnięciu Organ nadzorczy wskazuje jeszcze trzy inne punkty 
m.in. podanie nieprawidłowej podstawy prawnej tej uchwały. Będziemy to musieli z Panią Mecenas 
oraz z Panem Sekretarzem to skonsultować dlaczego tak się stało. 

Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
Tak jak Pan Burmistrz powiedział te główne zarzuty dotyczą pomocy publicznej dla osób 
prawnych. Organ nadzoru uznał, że rozstrzygnięcia zawarte w uchwale noszą znamiona pomocy 
publicznej i w związku z tym konieczna była konsultacja z Urzędem  Ochrony Konkurencji i 
Konsumentów. Uchwała weszła w życie 22 lipca br. i już część dłużników złożyła wnioski o 
rozłożenie na raty swoich należności wobec Zakładu. Takich wniosków wpłynęło około 25, jeden  
wniosek przekraczał kwotę 2 200 Euro w związku tym przekazałem ten wniosek do rozpatrzenia do 
Pana Burmistrza, 5 wniosków zostało już załatwionych pozytywnie.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 9  stron, ponumerowanych od 1 do 9. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15

00
 do godz. 16

10
. 

Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


